

## Editorial

### Granollers s'hi juga molt

**C**ampió de la Recopa d'Europa 1976 i dues copes europees EHF, nou vegades campió de la Divisió d'Honor, deu vegades representant d'Espanya a la Copa d'Europa, dues vegades campió de la Copa de SE Generalíssim (l'actual Copa del Rei), dues vegades campió d'Espanya a 11 i quatre vegades a 7 ...

Vicenç Calabuig, Eugeni Castellvi, Martí Font, Antonio García, Santos Labaca, Joan Morera, José Novoa, José María Pagoaga, José Perramón, Miquel Prat, José Luis Sagarrabay, Eugenio Serrano, Benito Torrecilla, Alejandro Viaña, José Antonio Cabrera, Joan Barbany, Jaume Puig, Miquel Roca ... Alguns noms d'entre la cinquantena que han defensat la samarreta nacional amb la selecció espanyola ...

Aquesta és l'impressionant full de serveis del primer equip del BM Granollers i aquests són alguns dels seus noms mítics en els seus gairebé 70 anys d'història. Aquests noms i aquest historial que li han donat al club el llorer de ser qualificat com el bressol de l'handbol Espanyol, avui es troba a prop del precipici. Val que el club com a tal no perilla, perquè la intel·ligent separació entre la Fundació (la pedrera) i el primer equip és la millor garantia que *en el pitjor dels casos*, la base no desaparegui, però som a prop del *pitjor dels casos*.

La responsabilitat que té el president Pujadas, probablement, és la major de la història d'aquest club. Quan Pujadas va assumir el càrrec era conscient de la bola de neu que li venia al damunt. Coneixia el deute real i a més la conjuntura econòmica lluny d'ajudar era una motxilla que cada dia que passava anava a pesar més. Que en aquesta conjuntura tan delicada assumís la responsabilitat l'ha alliberat d'aquesta imatge que durant l'etapa d'alcalde s'havia guanyat: la de l'home que dubta.

La situació és complexa i és hora de prendre decisions. En primer lloc és Granollers qui ha de ser conscient del que el club

representa per a la ciutat. Que l'any que ve Granollers sigui la seu del Campionat Mundial d'Handbol que es juga a Espanya, no és un caprici de la Federació Espanyola, sinó un reconeixement. És una responsabilitat i Granollers té concret un deute intangible amb aquest club. I la institució que representa la ciutat és l'Ajuntament.

L'alcalde és conscient d'aquest deute que no té creditors als jutjats, però que forma part de la memòria, de la història, però també del futur, perquè la brillantor de la pedrera no podria entendre's sense el primer equip com a referent d'un somni, que no és imaginari sinó ben real. És a dir, Pujadas no ha d'estar sol. Hem de recolzar-lo i donar-li un vot de confiança. Granollers s'hi juga molt.

## Un canto a la Utopía: Som joves, demanem la Lluna!

Xavier Solanas

**L**a pobreza a casa nostra, dia a dia fue el título de la Conferencia de Mercè Relats, responsable de Cáritas el pasado martes en la Sala Tarafa dentro del ciclo de las charlas-Conferencias organizadas por Amics d'El Xiprer con tema genérico: *Comprendre i lluitar contra la crisi*.

Nadie en Granollers como Mercè Relats para hablar de la pobreza, por ser responsable de Cáritas y porque lleva treinta años en el campo del trabajo social. La información la tiene toda. De experiencias acumuladas, más. Dramas personales los que quiera contar o haciendo honor a su apellido, relatar... Esta mujer podría escribir una enciclopedia sobre la pobreza en Granollers y estaría encantada de poder ser la conserje de un Museo de la Pobreza, un equipamiento cultural que enseñara a las futuras generaciones qué era eso del hambre, de las angustias para llegar a final de mes, la pesadilla de los lunes al sol esperando a que el secretario judicial, acompañado por los Mossos, te invite a dejar tu vivienda por no haber podido pagar la hipoteca... Un 'Museo de la Pobreza' tendría muchas secciones y la Relats estaría encantada de relatarlas y adecentarlas con todo lo que ha visto durante estos treinta años. Aunque el máster intensivo lo ha tenido en estos cuatro últimos. Pero cuando a una persona con tanta información como ella tiene se le da una hora para explicarla y cada diez minutos mira el reloj para ver como avanza la dictadura de la manecilla grande, lo más fácil es que te pase lo que le pasó a ella, por mucho que el anfitrión **Ramon Daví**, amable por naturaleza y cortesía, le alabara por



Mercè Relats, acompañada por Ramon Daví durante la charla-conferencia en la sala Tarafa.

sus palabras y le dijera que después de haberla oído, tenía un nudo en el estómago, lo cierto es que la charla quedó desangelada. No fría, porque estaba al abrigo de un centenar de personas, de su gente. *Y es buena gente*. Es la dificultad que tiene sintetizar un problema tan extendido como es el de la pobreza. Acabas en lugares comunes.

El martes 19, el día después del aniversario de la batalla de Waterloo (18 de junio de 1815), la Relats relató un campo de batalla de desolación. No es el relato de la pobreza, sino el relato de un empobrecimiento general de la sociedad en que el colchón de una amplia clase media se va adelgazando y en el que el ascensor social se ha estropeado. O mejor dicho, que sólo va en una dirección: hacia abajo. En esta bajada a los infiernos se produce una sensación de miedo general que contagia a toda la sociedad y en esta tesitura tan dramática ¿hay solución? El relato de Relats es que la solución está en reclamar la Utopía: *Som Joves, demanem la Lluna!*

¿Y cómo se puede conseguir la luna? La receta de Mercè es volver a los principios y a los valores de nuestros mayores. La solución está en la ética, *"porque ayudar, es ayudarnos"*.

La duda es si esa arcadia dorada existió alguna vez. \*

## #novullpagar, el pez que agoniza en la charca porque se queda sin H2O

**L**a campaña #novullpagar se desinfla como un soufflé. No conozco a nadie que esté en contra de la iniciativa. Claro que me gustaría que todas las autovías fueran como la de

Mataró, pero sin sus puntos negros. Me parece una barbaridad tener que pagar dos euros para coger el bus en la plaza Serrat i Bonastre para ir al Hospital. No entiendo por qué una abuela tiene que